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درمکتب امام

قطع امید از غرب و اتکا به خود
تصــور نكنيد كه اينها ]ابرقدرت هــا[ براى ما و براى صلاح ما يك قدم بردارند. 

هر كه اين را تصور بكند اين جاهل اســت كه اينها بخواهند ممالك شرق يك قدم 

رو به ترقى بروند! اينها نمى خواهند. ممالك شرق بايد فكر خودشان باشند، نسيان 

كنند غرب را. و خودشان مشغول بشوند به اصلاح حال شان. اگر ما مى توانستيم كه 

به كلى منقطع بشــويم از اينها، اجازه مى داد اين مسائل كه به كلى منقطع بشويم 

از اينها، به صلاح مان بود.
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سرویس سیاسی-
روزنامه زنجیره ای قانون در پوشش بیانات رهبر معظم انقلاب از تیتری استفاده کرده است که روح و متن کلی 

بیانات ایشان را پوشش نداده و تنها نظر خاص این روزنامه را نشان می دهد.
قانون در انتشار بیانات رهبر انقلاب اسلامی از تیتر »نمی گویم تحریم ها اثر ندارد« استفاده کرده است، در متن 
بیانات معظم له در این زمینه آمده اســت: »نمی گویم تحریم ها اثر ندارد اما عمده مشــکلات اقتصادی اخیر مربوط 

به عملکردها است.«
طبیعی اســت که انتخاب تیتر از یک عبارت حاوی یک قاعده کلی و ارائه یک اســتثنا باید آن قاعده کلی باشد 
نه این اســتثنا ولی روزنامه قانون از آن جهت که همه مشــکلات را ناشی از تحریم ها می داند از این منظر به بیانات 

رهبر معظم انقلاب نگاه کرده و دست به یک تحریف ابداعی زده است.

اصلاح طلبان و تقلا برای تحمیل چندباره هزینه های گزاف به ملت
روزنامــه ایران ارگان دولت در شــماره دیروز خود طی گفت وگویی با یکی از فعالان سیاســی اصلاح طلب به 
نقل از وی نوشــت: »ما به خوبی می دانیم که اولویت اصلی مردم رفع مشــکلات اقتصادی اســت و اقدامات سیاسی 
می تواند زمینه را فراهم و راه حل هایی برای حل مشکلات فعلی اقتصادی پیشنهاد کند... ما اصلاح طلبان دیپلماسی 
را برای ایجاد زمینه های لازم جهت فراهم شدن محیطی آرام در صحنه بین المللی و منطقه ای به منظور دستیابی 
به توانمندی های لازم برای حل مشــکلات اقتصادی مورد توجه قرار داده ایم... برای حل مشــکلات اقتصادی نیاز به 
ســرمایه گذاری های قابل توجه از سوی ســرمایه گذاران ایرانی که در خارج به سر می برند یا سرمایه گذاران خارجی 
که حاضر به سرمایه گذاری در کشور ما هستند، داریم که تنها با ایجاد یک محیط آرام و امن می تواند تحقق یابد«.
گفتنی اســت پیشتر هم »محمود ســریع القلم« گفته بود که برای داشتن سیاست خارجی موفق، ایران باید از 
»کانون مدارهای حساسیت آمریکا خارج شود«؛ و کیست که نداند یکی از همین مدارهای اصلی حساسیت آمریکا، 
بحث حضور ایران در سوریه به طور خاص و وجود واقعیتی به نام »محور مقاومت« به طور عام است. از دل همین 
طرز فکر، طرح های تســلیم طلبانه ای با عناوین »برجام منطقه ای« یا »برجام ۱ و ۲ و ۳« بیرون می آید. این همان 
طــرز فکری اســت که حضور نظامی نامشــروع و غاصبانه ایالات متحده را در هــزاران کیلومتر دورتر از مرزهایش 
توجیه می کند، اما وقتی پای شــهادت مدافعان حرم می رســد، شــهادت آنها را )با عذرخواهی از محضر مدافعان 
حرم و خانواده های مکرّم آن ها( به »حماقت ها«، »سوءمحاسبه ها« و امثال این ها در جبهه انقلاب نسبت می دهد.

سهل اندیشــی اصلاح طلبان و مدافعان برجام منطقه ای، تله ای اســت که باعث عقب نشــینی کشور از بسیاری 
از مؤلفه های قدرت ســاز می شود. لازم به ذکر اســت که در هفته ها و ماه های اخیر، رسانه های اپوزوسیون همچون 

بی بی سی فارسی و صدای آمریکا بارها بر لزوم پیاده سازی برجام منطقه ای تاکید کرده اند.

روحانی به نیروهای جوان توجهی ندارد 
یــک فعال سیاســی اصلاح طلب در گفت و گو با روزنامه آرمان با انتقــاد از عدم توجه رئیس جمهور به نیروهای 
جوان و تمدید حضور نیروهای مسن در بدنه دولت گفت: »یکی از مشکلات دولت آقای روحانی، پیر بودن آن است. 
بنده این موضوع را در دولت اول آقای روحانی عرض کردم. در اوایل دولت نخست یعنی یازدهم آقای روحانی، این 
موضوع چنین توجیه می شد که فعلًا باید از نیروهای خبره و باتجربه استفاده کرد ولی در واقع باید نیروها و وزرای 
جوان به سرعت جایگزین می شدند... بنده موافقم که دولت آقای روحانی دولت پیری است و با مطرح شدن قانون 
عدم به کارگیری بازنشستگان در مجلس، گفته شده است که حدود ۲۰۰۰ نفر باید از شغل های خود استعفا دهند و 
جای خود را به دیگران بدهند. این رقم نشان می دهد که تعداد افراد پیر در ادارات و سازمان های دولتی بسیار زیاد 
است که عدم توجه به نیروهای جوان و تمدید حضور نیروهای مسن از جدی ترین انتقادات به دولت آقای روحانی 

است. دولت باید بدنه مدیریتی خود را ۲۰ سال جوان تر کند«.
پیش تر هم دبیرکل کارگزاران ســازندگی، شــهردار اســبق تهران و از اصلی ترین حامیان حســن روحانی در 
انتخابات های ســال 9۲ و 96 انتقادات صریحی به رئیس جمهور در این زمینه بیان و تصریح کرده بود: »بارها گفته  
شده نقدهای بسیار جدی را به شخص آقای روحانی داریم. یکی از نقدهای جدی که ما به ایشان داریم، این است 
که در انتصاب لایه های مدیریتی خوب عمل نکرده اند. می توانستند از قشر جوان و زنان در گردونه مدیریتی استفاده 
کنند، اما این کار را انجام ندادند و این عملکرد کاملًا قابل نقد اســت. بارها اعلام شــده کشــوری که 4۰ میلیون از 
جمعیت آن بعد از ســال 6۰ به دنیا آمده اند را نمی توان نادیده گرفت و از آنها اســتفاده نکرد. این حجم از جوانان 
تحصیل کرده و باتجربه در کشــور ما وجود دارد که می توانیم از آنها در پســت های مدیریتی کشور استفاده کنیم و 
چه بســا آنها با علم به روزی که دارند از مدیران فعلی عملکرد بهتری داشــته باشند و بتوانند کشور را بسیار بهتر از 
افرادی مانند ما اداره کنند. باید از جوانان و زنان بیشتری در سطوح مختلف مدیریتی استفاده کنیم... اگر بخواهم 
تعبیر محترمانه ای را درخصوص وزرا به کار ببرم این اســت که وزرای ما یک مقدار خســته اند و حوصله تمام عیار 
برای پیش بردن کارها را ندارند. بالاخره یک وزیر باید یک بخشی از بار مسئولیت را به دوش بکشد و بخشی از این 

بار، ایجاد هماهنگی میان دولت و نهادهای دیگر است.«

اصلاح طلبان و بازی ادامه دار با روح برجام!
فیاض زاهد از فعالان سیاسی اصلاح طلب طی گفت و گویی با روزنامه همدلی بار دیگر ادعای مضحک نقض روح 
برجام توســط ایران را پیش کشید و مدعی شــد: »با توجه به حواشی که برای برجام به وجود آمد، ما از یک طرف 
معتقدیم که ایران نسبت به تمام تعهداتی که در برجام آمده پایبند بوده  و این آمریکا است که به آن پایبند نبوده. 
اما از ســوی دیگر آمریکا برخلاف اروپا معتقد اســت که ایران به تعهداتش در برجام پایبند نبوده است، نظر شما در 
این باره چیســت؟اگر اینجا بتوانیم یک بحث حقوقی پیاده کنیم باید از اینجا شــروع کرد که ما مدعی هستیم که 
نسبت به مفاد برجام پایبند بوده ایم و نسبت به تمام پروتکل هایی که شما متصور بودید تمکین کرده ایم. این بخش 
از مدعای ما بســیار درســت است. اما فراموش نکنیم که برجام یک روح دارد که هم آمریکایی ها و هم ایرانی ها آن 

را نقض کردند«
گفتنی است کلیدواژه »روح برجام« ترفند مشترک آمریکا و اروپا برای تکرار امتیازگیری یک طرفه از ایران است. 
مسیری که به برجام های بعدی ختم می شود. روند خسارت باری که مشتی امتیاز دیگر از ما می گیرند و مشتی وعده 
در جیبمان می ریزند. برخی از اصلاح طلبان اصرار دارند تا ســخنگوی ترامپ در ایران باشــند. آمریکایی ها و سران 
کشورهای اروپایی عضو ۱+۵ تاکنون به دفعات مدعی شده اند که ایران به دلیل بهره مندی از توان موشکی و قدرت 

منطقه ای، روح برجام را نقض کرده است.

بزرگنمایی هایی »معنادار« 
روزنامه اعتماد در یادداشــتی در صفحه نخست به موضوع حاشیه هایی که پیرامون اظهارات نخست وزیر عراق 
پیش آمده پرداخت. در این یادداشت آمده است: »برجسته شدن بخشي از اظهارات اخیر حیدر عبادي، نخست وزیر 
عراق، در مورد تحریم هاي آمریکا و شایعات دیگر باعث شده است تا احساس شود مشکلاتي در رابطه میان تهران 
و بغداد پدید آمده اســت... اخیرا شــاهد خبري در مورد لغو ســفر حیدر عبادي، نخست وزیر عراق به تهران بودیم، 

سفري که اصولا هیچ گاه انجام آن اعلام نشده  بود تا لغو شدن آن علني شود.«
این یادداشــت ســپس می افزاید: »بخش عمده اي از اظهارات نخست وزیر عراق در مورد مخالفت با تحریم هاي 
یک جانبه علیه ملت ها بود. او تحریم ها را موضوعي ضدانســاني و مذموم توصیف کرد. او توضیح داد که ملت عراق 
خودشان قرباني تحریم هستند، تا چه اندازه از فشار تحریم ها رنج کشیده اند و این رنج را براي هیچ کسي نمي پسندند. 
ملت عراق ۱۳ سال، در دوران صدام حسین زیر فشار تحریم هاي بین المللي بود... عبادي در اظهاراتش به این سابقه 
دردناک تاریخي  اشــاره کرد. کاملا مشخص اســت که این توضیحات نخست وزیر عراق به معناي همدردي با مردم 
ایران و دولت جمهوري اسلامي ایران در این شرایط سخت بود که مورد توجه رسانه هاي ایراني قرار نگرفت. عبادي 

تاکید کرده  بود که تحریم یک ملت را فاجعه و ضدبشري مي داند.«
برای نمونه؛ یکی از رســانه هایی که به صورت »معنادار« به این موضوع پرداخت روزنامه عصبی »آفتاب یزد« 
بود. این روزنامه در شــماره روز یکشــنبه این تیتر را در صفحه نخست قرار داد: »لغو معنادار سفر نخست وزیر عراق 

به ایران«! و به سیاق تیترهای رنگارنگ خود عبارت »معنادار« را با رنگ قرمز منتشر کرد. 
اما آفتاب یزد در نوشــته بیمارگونه که تبِ آن از قرمزی کلمه »معنادار« پدیدار می شــود ابتدا ذکر شده است: 
»العبادی نخست وزیر عراق مبنی بر اینکه این کشور با تحریم های یکجانبه آمریکا علیه ایران مخالف است، اما برای 

حفظ منافع مردمش مجبور به تبعیت از آن هاست«
و در انتها این نوشــته آورده اســت: »چندی پیش حیدر العبادی، نخســت وزیر عراق در واکنش به از سرگیری 
تحریم های آمریکا علیه ایران گفت که ما مخالف وضع تحریم علیه ایران هستیم اما بغداد به منظور حمایت از ملت 

عراق به این تحریم ها پایبند خواهد بود.«
نکته قابل تامل آن اســت که طی روزهای گذشــته مقام ها و شخصیت های بسیاری در عراق آشکارا به حمایت 
از ایران پرداخته و حتی برخی ســخنان بی ســابقه را مطرح کردند. در این میان آفتاب یزد آن همه را ندیده و تنها 

از گفته العبادی استفاده کرده است.
در این باره شایان ذکر است که روز گذشته یکی دیگر از روزنامه های طیف موسوم به اصلاح طلب به نام سازندگی 
اقدام العبادی را فریب دادن آمریکا تحلیل کرده و از قول برخی کارشناســان نوشته بود که العبادی در گفته هایش 
یک چیز گفت و در عمل چیزی دیگر اجرا خواهد کرد و آن این است که عراق و ایران مناسبات گسترده اقتصادی 

دارند که به راحتی قابل قطع کردن نیست.
راستی چرا این روزنامه ها با بروز کمترین چیزی در روابط میان ایران و کشورهایی نظیر عراق تمام همت خود 
را برای بزرگنمایی از آن به کار می گیرند اما چند قرن مواضع استعمارگونه اروپا و آمریکا علیه ایران که در  اشکال 
جدید استعمار همچنان ادامه دارد را نمی بینند؟! راستی چرا در شرق عالم برای سلطه جویی غرب تلاش می کنند؟ 

نماینده مردم مازندران در مجلس خبرگان رهبری:
گمانپایبندیآمریکابهمذاکره

نشانهسادهلوحیاست
نماینده مردم مازندران در مجلس خبــرگان رهبری با تأکید بر اینکه 
مشکلات امروز ایران با مذاکره و دیدار با مسئولان آمریکا برطرف نخواهد 
شد، گفت: بسیار ساده لوحی است اگر گمان کنیم آمریکا پس از نقض برجام 
بار دیگر بخواهد با ایران مذاکره کرده و به وعده ها و معاهدات خود عمل کند.
آیت الله سید رحیم توکل،  نماینده مردم مازندران در مجلس خبرگان رهبری در 
گفت و گو با رسا، با اشاره به اصرار عده ای برای مذاکره مجدد جمهوری اسلامی ایران و 
آمریکا، بیان داشت: واقعاً جای تأسف دارد که این افراد تا به امروز نتوانسته اند ماهیت 

اصلی آمریکا را بشناسند.
وی با تأکید بر اینکه مشــکلات امروز ایران با مذاکره و دیدار با مسئولان آمریکا 
برطرف نخواهد شد، گفت: بسیار ساده لوحی است اگر گمان کنیم آمریکا پس از نقض 

برجام بار دیگر بخواهد با ایران مذاکره کرده و به وعده ها و معاهدات خود عمل کند.
نماینده مردم مازندران در مجلس خبرگان رهبری ابراز داشت: منشأ اصلی مشکلات 
اقتصادی و معیشتی جامعه در سوء مدیریت و تدبیر نادرست در مواجهه با مشکلات است.
آیت الله توکل با اشاره به اینکه هیچ بحران غیرقابل حلی وجود ندارد، تصریح کرد: 
کارشناسان و خبرگان باید هنگام وقوع مشکلات به سرعت ریشه های آن را شناسایی 

کرده و با برنامه ای منظم و منسجم به مقابله با آن بپردازند.
وی با تأکید بر اینکه احتکار کننده از بارز ترین مصادیق مفسد فی الارض به شمار 
می آید، گفت: قوه قضائیه باید با افرادی که از مشکلات معیشتی مردم سوءاستفاده کرده 
و کالاهای مورد نیاز آنها را احتکار می کنند، برخوردی جدی و قاطعانه داشته باشد تا 

شاهد کاهش فساد اقتصادی در کشور باشیم.
اســتاد درس خارج حوزه علمیه قم ابراز داشــت: رهبر معظم انقلاب بار ها تأکید 
داشــته اند تا مســئولان و کارگزاران نظام ارتباطی نزدیک و مستمری با مردم داشته 
باشــند اما در شرایط ملتهب امروز کشور عمل به این مهم از سوی مسئولان مغفول 

واقع شده است.
نماینده مردم مازندران در مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: از یک سو شخصی 
که میلیارد ها تومان سرمایه  دارد، چگونه می تواند حال افرادی که شب را با گرسنگی 
ســر می کنند، درک کند و از ســوی دیگر مسئولی که عملکرد شفاف و قابل دفاعی 

نداشته باشد، چگونه می تواند در برابر مردم حاضر شده و از عملکرد  خود دفاع کند؟
هیئتنظارتبرنمایندگانوقوهقضائیه

اتهاماتمطرحشدهدراستیضاحربیعیرابررسیکنند
عضو هیئت رئیسه فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس گفت: هیئت نظارت 
بر رفتار نمایندگان و قوه قضائیه باید اتهامات مطرح شده در جلسه استیضاح 

وزیر کار را بررسی و با متخلفان برخورد کنند.
عباس گودرزی نماینده مردم بروجرد در مجلس شــورای اسلامی در گفت وگو با 
فارس، با اشــاره به اتهامات مطرح شده در جلسه استیضاح وزیر کار در مجلس گفت: 
اتفاق تلخی که در جلسه استیضاح وزیر کار افتاد حاکی از دمل های چرکینی بود که 
در لایه های مدیریتی کشــور وجود دارد و نمی شود آن را انکار کرد. من نماینده ای را 
می شناسم که مسئول دفتر خود را به شرکت های زیرمجموعه بیمه ای تحمیل کرده. 
من نماینده ای را می شناســم که ده ها بار با لابیگری و وارد آوردن فشار به دنبال این 

است که مدیری را تحمیل کند تا رأی دوره بعدش را جمع کند.
گودرزی خاطرنشان کرد: نماینده ای که از اوضاع و احوال کشور و وضعیت صندوق ها 
بی خبر باشد و به دنبال جمع کردن رأی خود مابه ازای تضعیف صندوق ها و شرکت ها و 

دستگاه ها باشد، لیاقت نمایندگی ندارد.
وی افزود: هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان باید اتهامات مطرح شــده در جلسه 
اســتیضاح وزیر کار را در دستورکار خود قرار دهد و به طور جد آن را پیگیری کند و 
اگر افرادی متهم و باعث آبروریزی کل مجلس هستند، برخورد لازم با این افراد صورت 
گیرد که آبروی تمام مجلس که در رأس امور اســت فدای دنیاطلبی و منفعت طلبی 

یک عده خاص قرار نگیرد.
عضو هیئت رئیسه  فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس اظهار داشت:  قوه قضائیه 
نیز باید در ارتباط با این مسئله به تکلیف خود عمل کند. اگر اتهاماتی که مطرح شده 
صحت ندارد، باید با فردی که اتهام می زند برخورد شود و اگر صحت دارد باید با فرد 

متخلف برخورد لازم صورت گیرد.
اختصاصاعتبار20هزارکمکهزینهخریدجهیزیه

ازسویآستانقدسرضوی)ع(برایزوجهایجواننیازمند
با دستور تولیت آستان قدس رضوی و همزمان با سالروز ازدواج حضرت 
علی)ع( و حضرت زهرا)س(، ۲0 هزار کمک هزینه خرید جهیزیه از کالاهای 

ایرانی در اختیار زوج های جوان نیازمند قرار خواهد گرفت.
همزمان با سالروز ازدواج حضرت علی)ع( و حضرت زهرا)س( و با دستور تولیت 
آســتان قدس رضوی، معاونت امداد مســتضعفان این آستان مقدس ۲۰ هزار کمک 
هزینه خرید جهیزیه از کالاهای ایرانی را در اختیار زوج های جوان نیازمند قرار می دهد.
در این طرح زوجین نیازمند می توانند به سلیقه خود اجناس مورد نیازشان را از میان 
»کالاهای ایرانی« خریداری  کنند، تا ضمن تأمین وسایل مورد نیاز برای آغاز یک زندگی 
مشترک، از تولید ملی و تولیدکننده ایرانی نیز در راستای تحقق شعار سال حمایت به 
عمل آید. در همین زمینه، مصطفی خاکسار قهرودی، معاون امداد مستضعفان آستان 
قدس رضوی با بیان اینکه طرح اعطای کمک هزینه خرید جهیزیه با دســتور تولیت 
آستان قدس رضوی و به مناسبت سالروز ازدواج حضرت علی)ع( و حضرت زهرا)س( 
در سراسر کشور اجرا می شود، بیان داشت: با اجرای این طرح در استان های کشور، 6۰۰ 
میلیارد ریال وام قرض الحسنه بدون کارمزد به ۲۰ هزار زوج  جوان نیازمند اعطا می شود.

وی با بیان اینکه این طرح ویژه تازه عروس و دامادهای محروم و نیازمندی است 
که برای شروع زندگی مشترک و تأمین جهیزیه مشکل دارند، ادامه داد: در این طرح 
زوجین نیازمند می توانند به ســلیقه خود اجناس مورد نیازشان را از میان »کالاهای 
ایرانی« خریداری  کنند، تا ضمن تأمین وسایل مورد نیاز برای آغاز یک زندگی مشترک، 
از تولید ملی و تولیدکننده ایرانی نیز در راستای تحقق شعار سال حمایت به عمل آید.
خاکســار قهرودی در رابطه با چگونگی شناســایی این زوج ها، توضیح داد: این 
زوجین با کمک ارگان های امدادرســان کشور شناسایی و برای مساعدت به معاونت 

امداد مستضعفان آستان قدس رضوی معرفی می شوند.
معاون امداد مستضعفان آستان قدس رضوی با بیان اینکه معاونت امداد مستضعفان 
آســتان قدس رضوی طی دو سال اخیر به بیش از ۵ هزار زوج نیازمند کمک هزینه 
بلاعوض خرید جهیزیه اعطا کرده است، ابراز داشت: در کنار اعطای کمک هزینه خرید 
جهیزیه و تسهیلات بدون کارمزد به زوج های جوان، عموما خدمات رایگان مشاوره ای 
و آموزش های مهارت های زندگی توسط مرکز امور بانوان و خانواده آستان قدس رضوی 

به این زوج ها نیز ارائه می شود.
خیرین 30 هزار کلاس می سازند

تصویبساخت120هزارکلاسدرس
دراستانتهرانطی۵سال

رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین مدرسه ســاز شهر تهران گفت: در 
جلســه استانداری تهران مقرر شد طی پنج سال، 1۲0 هزار کلاس درس در 

این استان ساخته شود.
به گزارش فارس، امیرنعمت بنی آدم در حاشیه افتتاح مدرسه کشتی دانش آموزی 
جهــان پهلوان تختی از انعقاد تفاهم نامه همکاری برای ســاخت مدارس جدید که 
یکشنبه گذشته در اســتانداری تهران برگزار شد خبر داد و اظهار داشت: قرار است 
طی پنج سال، ۱۲۰ هزار کلاس درس در استان تهران ساخته شود. بنی آدم با بیان 
اینکه طی پنج سال نیاز فضای آموزشی تهران برطرف می شود، افزود: قرار است ۳۰ 
هزار کلاس را خیرین، ۳۰ هزار کلاس درس را دولت، ۳۰ هزار کلاس را نهادها، بانک 
و بنیادها بســازند و ۳۰ هزار کلاس از محل ارزش افزوده ســاخته شود یعنی وزارت 
آموزش و پرورش زمین هایی که در بافت مرکزی و تجاری شهر دارد را می فروشد و 

صرف ساخت مدارس جدید می کند.
وی با اشــاره به ساخت مدرســه در منطقه ۲۲ تهران، گفت: کمبود مدرسه در 
منطقه ۲۲ بزرگ ترین معضل است و در حال برنامه ریزی در این خصوص هستیم؛ قرار 
است دو نماینده جدید در منطقه ۲۲ تعیین کنیم زیرا منطقه ۲۲ در پنج سال آینده 
۲۰۰ مدرســه نیاز دارد و خیرین کمک خواهند کرد اگر از سوی شهرداری، زمین در 
اختیارشان قرار بگیرد. رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین مدرسه ساز شهر تهران وی 
با بیان اینکه از ۱۲۰ هزار کلاس درس که قرار است ساخته شود، 4۰ درصد تخریب 
و بازسازی می شوند و تعدادی دیگر نوساز و جدید خواهند بود، ادامه داد: برای ساخت 
مدارس در تهران مشکل زمین داریم و مخصوصا بافت مرکزی که امیدواریم حل شود.
بنی آدم با اشــاره به وجود ۱۵۰۰ خیر در تهران، گفت: در مهر ماه امســال ۱7 
مدرسه جدید خیرساز در استان تهران افتتاح می شود که هرکدام از این مدارس بین 

8 تا ۱۰ کلاس درس دارند.

سرویس سیاسی-
نخست وزیر منتخب پاکســتان در اولین 
سفر رســمی خارجی خود بعد از مراسم تنفیذ 

به ایران می آید.
عمران خان رهبــر حزب »تحریــک و انصاف« 
پاکستان که اخیرا پیروز انتخابات پارلمانی این کشور 
شده است قصد دارد که در اولین سفر رسمی خارجی 

خود بعد از مراسم تنفیذ به ایران بیاید.
عمران خان نامزد »تحریک انصاف« در انتخابات 
اخیر پاکســتان بود و با شــعار همراهی با گروه های 
اســلام گرا و تلاش برای ریشــه کن کردن فساد، رأی 
مردم را به دست آورد. وی پیش از این قهرمان ورزش 

محبوب پاکستانی ها یعنی کریکت بود.
۱۳ مرداد ماه بود که »مهدی هنردوست« فرستاده 
ویژه جمهوری اسلامی ایران با عمران خان دیدار کرد 
و دعوتنامه رسمی »حسن روحانی« رئیس جمهوری 
اســلامی ایران را به وی تقدیم کرد. عمران خان این 
دعوت را قبول کرد و گفت که ســفر، بعد از تشکیل 
دولت و با هماهنگی وزرای خارجه ایران و پاکســتان 

انجام خواهد شد.
»ملک سلمان« پادشاه سعودی هم ۳ مرداد ماه 
تماسی تلفنی با عمران خان برقرار کرد و ضمن تبریک 
به مناســبت پیروزی در انتخابات، از وی برای سفر به 
ریاض دعوت کرد. ظاهرا مقصد بعدی عمران خان پس 

از سفر به ایران، عربستان سعودی است. 
تغییر چهره پاکستان با »عمران خان«

نخست وزیر جدید پاکستان که در کنار فعالیت های 
سیاسی اش در زمینه حقوق بشر هم فعالیت داشته ،تا 
کنون مایه مباهات و غرور برای کشــورش بوده است. 
قرار اســت او هفته آینده به عنوان نخست وزیر جدید 
پاکســتان سوگند یاد کند و پاکســتانی ها امیدوارند 
که »عمران خان« بتواند چهره دیگری از کشورشــان 

در عرصــه بین الملل به نمایش بگذارد کما اینکه این 
اتفاق در حال رخ دادن اســت. تحلیلگران می گویند 
که او تغییر چشمگیری در روابط خلیجی پاکستان به 

وجود خواهد آورد.
وقتی عمران حزب خود را در مسیر دستیابی به 
قدرت دید شمه هایی از اهداف سیاست خارجی خود 
را بیان کرده و اولویت های کشورش در عرصه بین الملل 
را ترسیم کرد. او در اولین سخنرانی پس از پیروزی اش 
از ایران و عربستان که دو بازیگر سیاسی و استراتژیک 
مهم در خاورمیانه هستند سخن گفت و تاکید کرد که 
دولتش روابط خود را با ایران و عربستان بهبود خواهد 
بخشید و سفر آتی او به ایران که با همین هدف صورت 

می گیرد گواهی بر این مدعاست.
بهبود روابط با جمهوری اســلامی ایران، 

اولویت عمران خان 
موضع گیری های عمران خان تاکنون نشان داده 
اســت که او طرف حق ایستاده است. عمران خان در 
اظهارات خود درخصوص جنگ یمن تاکید کرده بود 
که کشورش در جنگ های خاورمیانه شرکت نمی کند.
موضعی که با استقبال کمیته عالی انقلاب یمن همراه 
شد. این در حالی است که نواز شریف نخست وزیر سابق 
پاکستان اعلام کرده بود که کشورش به هر تهدیدی 

علیه امنیت عربستان واکنش نشان می دهد. 
عمران خان همچنین در نشست هفته گذشته خود 
با سفیر ایران در اسلام آباد بر تمایل خود برای تقویت 
روابط با تهران تاکید کرده و پیشنهاد میانجیگری میان 

ایران و عربستان را ارائه داد.
همچنین دکتر محمد فیصل، سخنگوی رسمی 
وزارت امور خارجه پاکستان چند روز پیش اعلام کرد 
که پاکستان حق ادامه روابط تجاری و اقتصادی قانونی 
خود با ایران در پی اعمال تحریم های دوباره آمریکا علیه 
ایران به رســمیت خواهد شناخت این در حالی است 

که ترامپ به همه کشــورهایی که روابط تجاری خود 
را با ایران حفظ کنند هشــدار داده که با تحریم های 
مشــابه مواجه خواهند شد حالا عمران خان در پس 
دعوت رسمی  حسن روحانی، رئیس جمهوری ایران به 
تهران می آید تا اولین گام در مســیری که وعده آن را 

داده بود، بردارد.
عمران خان: به آمریکا اعتماد نداریم 

نخست وزیر منتخب پاکستان همچنین درخصوص 
روابط پاکســتان با آمریکا نیز نگاه متفاوتی نسبت به 
دیگر سیاستمداران دارد. وی در دیدار با »جان هووَر« 
قائم مقام سفیر آمریکا در پاکستان گفته است: روابط 
اســلام آباد و واشنگتن دچار افت و خیزهای بسیاری 
است و مشکل اصلی این است که پاکستان به آمریکا 
اعتماد ندارد و از ســوی واشنگتن نیز چنین چیزی 
مشهود است. عمران خان در سخنرانی اول خود پس از 
پیروزی نیز تاکید کرده بود: روابط اسلام آباد و واشنگتن 
شیوه اشتباهی طی کرده و آن را باید براساس منافع دو 

طرف طراحی کرد.
سخنان خواندنی عمران خان 

درباره امام خمینی)ره(
نخست وزیر آتی پاکستان که طی روزهای اخیر 
ایران دوســت بودن خود را به غرب ثابت کرده است 
همچنین در سخنانی جالب و قابل تامل از دلایل عشق 

مردم به امام خمینی سخن گفته است.
وی ساده زیستی امام خمینی »ره« را الگویی برای 
جوانان کشــورش دانسته و تاکید کرده است: همه به 
خصوص جوانان توجه کنند، بدانید که هیچ گاه تاریخ 
جهان انسان ها را به خاطر ثروتشان بزرگ نمی کند و به 
یاد نمی سپارد، بلکه فقط افردی را عزیز می کند و به یاد 

می سپارد که زندگیشان وقف دیگران باشد.
عمران خان گفت: اگر شخص برای خودش زندگی 
کند هرچقدر هم ثروت داشته باشد تاریخ او را به یاد 

نخواهد آورد، امام خمینی »ره« علیه شــاه ایران به پا 
خواســت، شما می دانید محمدرضا شاه چه پادشاهی 

عظیم و بزرگی داشت؟
رهبر حزب تحریک انصاف با اشاره به ظلم و ستم 
حکام ظالم افزود: می دانید چقدر انسان را به خاک و 
خون کشید و کُشت، همانگونه که حسنی مبارک به 
مردم ظلم می کرد شاه ایران نیز به مردم ظلم می کرد، 
محمدرضا پهلوی کسی است که به پاکستان نیز سفر 
کــرده بود، که البته ارتش و نیروهای پلیس ما حاضر 
نشدند به تبعیت از او علیه مردم از گلوله و سلاح گرم 
استفاده کنند. این سیاستمدار برجسته پاکستانی اضافه 
کرد: روزی که شاه از ایران فرار کرد کسی که خود را 
انسانی بسیار بزرگ و بی همانند می دانست و مغرور بود، 
هیچ کشوری حتی حاضر نشد جنازه او را در خاک خود 
دفن کند، یعنی او مرده بود ولی هیچ کشوری حاضر 
نمی شد اجازه دهد جنازه او را در خاک خود دفن کند، 

و این است سرنوشت عبرت انگیز او.
وی با اشــاره به تشییع جنازه تاریخی امام راحل 
بیان کرد: حال به تشــییع جنازه امام خمینی نگاهی 
بیندازید که بیش از ۳ میلیون انســان زیر جنازه او را 
گرفتــه بودند، فکر می کنید چرا این اتفاق افتاد؟ زیرا 
امام خمینی برخلاف رفتار پر از اســراف تبذیر شــاه 
ایران، کاخ های محل زندگی او را تبدیل به موزه کرد 
و ساده زیستی اختیار کرد. منظور ایشان این بود که 
این اموال مردم است و ما با سو استفاده از اموال مردم 

نمی خواهیم پادشاهی کنیم.
عمران خان گفت: امروز جایی نیست که یاد امام 
زنده نباشد و به دلیل همین ساده زیستی بود که مردم 

ایران به امام خمینی عشق می ورزیدند.
گفتنی اســت مواضع عمران خان به آرمان های 
انقلاب نزدیک اســت و همین باعث خشــم غرب و 

عربستان از رهبر حزب تحریک انصاف شده است.

فرصتی برای تعمیق روابط اسلام آباد - تهران

» عمران خان« در اولین سفر رسمی خارجی خود به ایران می آید

احمد توکلی با ارسال نامه ای به رئیس سازمان 
امور اداری و اســتخدامی کشور دستورالعمل 
سامانه ثبت حقوق و مزایای مسئولان موضوع 
ماده ۲۹ قانون برنامه ششــم توسعه را ناقص 
دانست و گفت: متأسفانه دولت، باوجود ادعاي 
شفافیت و شعارهایي که در این راستا می دهد، 
برخلاف حکم صریح قانون گذار در سال اول برنامه 

این تکلیف قانوني را انجام نداد. 
به گزارش فــارس، رئیس  هیئت  مدیره دیده بان 
شفافیت و عدالت با ارسال نامه ای به جمشید انصاری 
معــاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان امور اداری و 
اســتخدامی کشور تصریح کرده اســت : همان گونه 
که می دانید پس از افشــای پرداخت حقوق  نامشروع 
در برخی از دســتگاه های اجرایی که نفرت و اعتراض 
عموم را برانگیخت، رهبری با صراحت از این آزمندی با 
الفاظ و عباراتی مانند »هجوم به ارزش ها«، »نامشروع«، 
»غیرمنصفانــه«، »ظالمانه«، »گنــاه« و »خیانت به 
آرمان های انقلاب اسلامی« یاد کرد. در این فضا، مجلس 

شورای اسلامی به موجب ماده )۲9( قانون برنامه ششم 
توسعه دولت را به راه اندازی سامانه ثبت حقوق و مزایای 
مقامات، رؤسا و مسئولان و ایجاد امکان دسترسی به 
این سامانه برای نهادهای نظارتی و عموم مردم در سال 

اول برنامه مکلف کرده است.
در ادامه این نامه آمده اســت : متأسفانه دولت، با 
وجود ادعای شــفافیت و شعارهایی که در این راستا 
می دهد، برخلاف حکم صریح قانون گذار در سال اول 
برنامــه این تکلیف قانونی را انجام نداد که همین امر 
نیز موجب شد سازمان مردم نهاد دیده بان شفافیت و 
عدالت در این خصوص موضع گیری نموده و انجام این 
تکلیف قانونی را که در راســتای تحقق شعار ضرورت 
ایجاد شفافیت و تأمین حق شهروندان در دسترسی به 

اطلاعات بود مطالبه نماید.
توکلــی در این نامه افزوده اســت: دولت پس از 
گذشت بیش از یک سال از لازم الاجرا شدن قانون برنامه 
ششم توسعه و سپری شدن مهلت انجام وظیفه )سال 
اول برنامه( و پس از مطالبات سازمان مردم نهاد دیده بان 

شفافیت و عدالت و رسانه ها اقدام به ابلاغ متنی با عنوان 
»دستورالعمل سامانه ثبت حقوق و مزایا موضوع ماده 

)۲9( قانون برنامه ششم توسعه« نموده است.
در بخش دیگری از این نامه آمده است: متن مذکور 
صرفاً به روند انجام تکلیف دستگاه های اجرایی به ثبت 
حقوق و مزایای مقامات رؤســا و مدیران دستگاه های 
موضوع ماده )۲9( پرداخته اســت و درخصوص سایر 
تکالیف قانونی دولت سکوت دارد و مشخص نیست، 
دولت در چه زمانی می خواهد به تکلیف قانونی خود 

در این خصوص عمل نماید.
در ادامه این نامه تصریح شده است: در حالی که 
حکم قانون صرفاً شامل مقامات، رؤسا و مدیران است. 
در بخشنامه ابلاغ دستورالعمل مذکور حکم قانون به 
کلیه کارکنان دستگاه های اجرایی تسری پیدا کرده که 
برخلاف حکم قانون گذار و توسعه محدوده قانون بوده و 
مغایر ماده )۲9( قانون برنامه ششم است. سنگ بزرگ 

گرفتن، علامت نزدن است.
این نامه می افزاید: در ماده )۲9( برنامه ششــم، 

هیچ گونــه حکمی برای تعیین ســطح دسترســی 
دســتگاه های نظارتی و عموم به اطلاعات مربوط به 
حقوق و مزایای پرداختی به مقامات و رؤسا و مدیران 
در سامانه ثبت حقوق و مزایا وجود ندارد و قانون گذار 
به صورت مطلق حکم به دسترسی دستگاه های نظارتی 
و عموم به سامانه ثبت حقوق و مزایا داده است در حالی 
که بر خلاف حکم صریح قانون گذار در این خصوص در 
دستورالعمل، اولاً سطح دسترسی قائل شده است ثانیاً 
تعیین سطح دسترسی به سامانه در صلاحیت هیئت 

وزیران دانسته شده است.
در پایان این نامه تاکید شده است: به وضوح روشن 
است که آئین نامه ای که به نام دستورالعمل منتشر شده 
است برای اجرا نشدن قانون مناسب تر است تا اجرای 
آن. شفافیت مقدمه و پیش گیرنده از فساد است. فساد 
ارکان حکومت را چون موریانه می خورد. تا کی سقف 
بر ســرمان فرود آید. شما شخص با تجربه ای هستید 
که در قوه مجریه و مقننه صاحب سابقه و تجربه اید، نه 
از وظیفه قانونی خود غفلت کنید و نه تغافل بفرمایید.

هشدار توکلی به معاون رئیس جمهور

دولت علی رغم ادعای شفافیت
تکلیف قانونی اجرای ماده ۲۹ را انجام نمی دهد

با بیان اینکه ســازوکارهای  شــمخانی 
جدیدی برای فعال ســازی و مشارکت فعالان 
و  تصمیم ســازی  عرصه  در  خصوصی  بخش 
اتخاذ شده، گفت:  تصمیم گیری کلان کشور 
بخش خصوصی می تواند خط شکن اصلی نبرد 

اقتصادی باشد.
به گزارش فارس، دریابان علی شمخانی نماینده 
رهبر معظم انقلاب و دبیر شورای عالی امنیت ملی در 
جلســه صبح دیروز هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی تهــران و فعالان بخش 
خصوصی اظهار داشــت: بخــش خصوصی در جنگ 
اقتصادی امروز، عهده دار نقشی است که بسیج مردمی 

در هشت سال دفاع مقدس ایفا کرد.
وی با بیان اینکه بخش خصوصی در مواجهه موفق 
با مهم ترین تهدیدات کشــور کارنامه درخشانی ارائه 
کرده است، خاطرنشان کرد: اگر در جنگ تحمیلی با 
روش های مرسوم و کلاسیک و با استفاده انحصاری از 
ظرفیت های دولتی با دشمن مواجه می شدیم، هنوز 

صدام در پشت دروازه های اهواز بود..

شمخانی گفت: بسیج به عنوان ساختار برآمده از 
متن جامعه با بهره گیری از ظرفیت های عظیم مردمی 
معادله جنگ نابرابر را به شــکل شگفت آوری به نفع 

جمهوری اسلامی ایران تغییر داد.
وی تصریح کرد: در جنگ اقتصادی امروز نیز که 
با میدان داری آمریکا در حال انجام اســت و ابعادی 
بــه مراتب پیچیده تر ازجنگ نظامــی دارد، نیز تنها 
معادلــه تغییر دهنده موازنه غیر قابل قبول کنونی، باز 
تولید تجربیات و ظرفیت های عظیم مردمی و بخش 
خصوصی و حاکم شدن آن بر فضای تصمیم گیری ها و 

سیاستگذاری های اقتصادی است.
دبیر شورای عالی امنیت ملی با  اشاره به الزامات 
شکل گیری این راهبرد جدید در نظام اقتصادی کشور 
اظهار داشــت: غلبه نگاه ملــی بر رویکردهای صنفی 
و منافع شــخصی، همراهی با مردم و داشتن برنامه 
جامــع راهبردی برای نقش آفرینــی در این عرصه از 
اولویت های غیر قابل اجتنابی است که می تواند بخش 
خصوصی واقعی و پیشرو را به خط شکن اصلی نبرد 

اقتصادی مبدل سازد.

شمخانی در جمع فعالان بخش خصوصی

بخش خصوصی 
می تواند خط شکن اصلی نبرد اقتصادی باشد

در بسیاری از کشــورها به مطالعات مراکز 
پژوهشی و هشدارهای آنها حتی به چشم قانون 
اساسی نگریسته می شود؛ در برخی بحران های 
اخیر اگر مسئولان کشــورمان نیز به موقع به 
هشــدارهای مراکز پژوهشی توجه می کردند 

بحران ایجاد نمی شد.
کاظــم جلالی نماینده مردم تهران و رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اســلامی پیش از ظهر 
دوشنبه نشستی با خبرنگاران برگزار کرد. رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس در بخشــی از اظهارات خود به 
موضوع مهم نقدینگی اشاره کرد. موضوعی که به آفتی 
جدی برای اقتصاد ایران بدل شده است. متاسفانه از آغاز 
دولت تدبیر و امید هرسال به حجم این نقدینگی نیز 
افزوده شده است. جلالی ضمن بیان موضوع موسسات 
مالی و اعتباری به تشــریح این موضوع پرداخت که 
چگونه در بی تدبیری به موضوع این موسسات پرداخته و 
اینگونه به افزایش بیش از پیش نقدینگی دامن زده شد. 
او معتقد است که برخی مصاحبه ها و اظهارات مدیران 
بانک مرکزی در افروختن آتش بحران موسسات مالی 

و اعتباری سهیم بوده است.
رئیس مرکز پژوهش های مجلس گفت: این اژدهای 
هفت سر )نقدینگی( را در کوچه و بازار رها کردیم و یک 

اتفاق بد دیگری که افتاد این بود که برای پرداخت پول 
سهام داران یک خط اعتباری از بانک مرکزی در نظر 
گرفته شد. پس از اینها ناگهان به مقطع زمانی برخورد 
کردیم که ترامپ خروج از برجام را اعلام کرد و این یک 
بار روانی ایجاد کرد که به واسطه آن نقدینگی رها در 
جامعه افتاد به جان بازار ارز و سپس بازارهای دیگری 
نظیر مسکن، طلا، خودرو و دیگر بازارها. مجموع اینها 
منجر به نارضایتی هایی در سطح جامعه شد. بخشی 
از این مسایل متاسفانه به واسطه سیاست های اشتباه 
دولت بــود. البته اکنون دولت در مســیر اصلاح آن 

سیاست هاست. 
پــس از بیان ایــن نکات، خبرنگار کیهــان از او 
پرســید: در مــورد نقدینگی و افزایــش آن گفتید و 
برخی سیاســت ها که به افزایش این نقدینگی دامن 
زد و همچنیــن تعیین خط اعتباری برای پرداخت به 
سهامداران موسسات مالی را یکی دیگر از مسایلی عنوان 
شد که به نقدینگی بیشتر دامن زد، آیا نمی شد تدبیری 
اندیشید که پرداخت ها به سهامداران موسسات مالی 
به شکلی صورت بگیرد که هم آنها دیگر از آن نگرانی 
که داشتند در مورد پول های خود آسوده شوند و هم 
اینکه به افزایش نقدینگی دامن زده نشود؟ بانک مرکزی 
معادل پولی را که می خواست به این افراد به صورت نقد 

بدهد معادل آن مثلا سپرده ارزی به افراد داده می شد.
جلالی در پاسخ گفت: بانک مرکزی اشتباه اولش 
این بود که آمد علیه این موسسات مصاحبه کرد. این کار 
بانک مرکزی بر التهاب ها افزود. دیگر اینکه بانک مرکزی 
باید حل مشکل را به خود آنها واگذار می کرد و خود بر 
روند آن نظارت می کرد.بعضا در این میان موسساتی 
بودند که کارشان داشت انجام می شد. آمدند یک سری 
موسســاتی که دچار مشکل بودند را با این موسسات 
ادغام کردند به این صورت بیماری برخی موسســات 
تسری یافت به دیگر موسساتی که مشکلی نداشتند. 
اعتقاد من این اســت که دولت در تشخیص بیماری 
درست عمل کرد ولی در درمان دچار خطا و اشتباه شد. 
خبرنگار کیهان پرسید خب با این اوضاع آیا نمی شد 
ساز و کاری اندیشید که هم به مطالبات این افراد پاسخ 

داده شود و هم به افزایش نقدینگی دامن زده نشود؟
نماینــده مردم تهران در پاســخ گفت: بله حتما 
می شــد. ببینید خیلی از این افــراد اصلا دنبال این 
نبودند که پول های خود را از این موسسات بگیرند اما 
وقتی معاون بانک مرکزی علیه این موسسات حرف زد 
التهاب ایجاد شد و حتی رفتند شیشه های این موسسات 
را شکســتند. من همه این اقدامات را با حســن ظن 
نمی بینم و باید اینها را با دقت بررسی کرد. درصدی از 

فراخوان های تجمعات منتهی به حوادث دی ماه توسط 
ذی نفعان موسسات مالی صورت گرفت اگرچه در ادامه 
عوامل منافقین با پشتیبانی آل سعود و صهیونیست ها به 
موج سواری بر این اعتراض ها پرداختند. ما فکر می کنیم 
که در مورد این موسسات و موارد دیگر خیلی بهتر از 

اینها می شد عمل کرد.
خبرنگار کیهان خطاب به جلالی گفت: می خواستم 
به همین نتیجه برسیم با توجه به اینکه گفته شد که در 
مقاطعی مانند گزارش به دولت در مورد سیاست های 
ارزی توسط مرکز پژوهش های مجلس و اینکه در آن 
گزارش سیاست های ارزی اشتباه عنوان شد؛ آیا بهتر 
نیســت به این موضوع در مجلس فکر شود که نتایج 
مراکز پژوهشــی معتبر کشور مانند مرکز پژوهش ها 
یا مراکز دیگر یک بار حقوقی داشــته باشــد که اگر 
مجموعه ای پژوهشی نتایج مطالعات علمی خود را به 
نهادی یا وزارتخانه ای داد و در موردی سیاستی به آنها 
اخطار داده شــد که ادامه آن بحران آفرین است؛ اگر 
بی توجهی به آن مطالعات صورت گرفت قابل پیگرد و 

بررسی توسط مجلس باشد؟
رئیس مرکز پژوهش های مجلس در پاسخ اظهار 
داشــت: بله این نکته قابل تاملی اســت. حتما آن را 

پیگیری می کنیم. 

در نشست خبری جلالی مطرح شد

بی توجهی مسئولان به هشدارهای مراكز پژوهشی
باید قابل پیگرد باشد

رئیس سازمان تأمین اجتماعی کشور با بیان 
اینکه 50 میلیارد تومان تسهیلات بدون بهره 
پرداخت  اجتماعی  تأمین  بگیران  به مستمری 
می شود، گفت: بخشی از این تسهیلات تیر ماه 

امسال پرداخت شده است.
بــه گزارش مهر، محمدتقــی نوربخش در آیین 
کلنگ زنی فاز دوم یک شرکت معدنی در آرادان با بیان 
اینکه از تیر ماه سال جاری تسهیلات بدون بهره توسط 
یکی از بانک های عامل به مستمری بگیران پرداخت شده 
است، ابراز داشت: بالغ بر ۵۰ میلیارد تومان تسهیلات 

قرض الحسنه تا پایان سال پرداخت می شود.
وی با اشاره به اینکه پرداخت بدهی های سازمان 
تأمیــن اجتماعی به مراکــز درمانی، دانشــگاه ها و 
داروخانه های کشور از شنبه هفته آینده آغاز می شود، 
افزود: ظرف مدت یک هفته بخش عمده ای از بدهی های 

این سازمان پرداخت خواهد شد.
نوربخش با بیان اینکه امســال ماهانه پنج هزار 
میلیارد تومان مســتمری و بیمه بیکاری از سوی این 
سازمان پرداخت می شود، تصریح کرد: یک هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان هزینه درمان سطح کشور در هر ماه است.

رئیس سازمان تأمین اجتماعی:

50 میلیارد تومان تسهیلات به مستمری بگیران 
پرداخت می شود

نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس 
بابیان اینکه بدهی دولت به ســازمان تأمین 
اجتماعی130 هزار میلیارد تومان است، گفت: 
یک ســوم بودجه کشور در حوزه بهداشت و 

درمان هزینه می شود.
به گزارش مهر، غلامرضا کاتب در آئین کلنگ 
زنی فاز دوم یک  شــرکت معدنی در آرادان با بیان 
اینکه یک سوم بودجه کشــور در حوزه بهداشت و 
درمان هزینه می شود، افزود: بدهی دولت به سازمان 
تأمین اجتماعی۱۳۰ هزار میلیارد تومان است که با 
برنامه ریزی در مجلس و نهادهای مختلف درصدد 

پرداخت آن هستیم.
نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس بابیان 
اینکه مجلس سه راهکار اساسی برای پرداخت این 
بدهی تعریف کرده اســت، ابراز داشــت: پیگیری 
مطالبات دولــت، تهاتر و واگذاری در این راســتا 
می تواند ســالانه ۱۰ درصد از بدهی های دولت به 
تأمین اجتماعی را کاهش دهد و بنابراین دولت مکلف 
است برای کاهش این بدهی تهاتر بانکی انجام دهد.
کاتب بابیان اینکه در گذشته بالغ بر هشت هزار 
میلیارد تومان در بخش درمانی کشور هزینه شده 
است، تصریح کرد: این مبلغ امروز به یک سوم بودجه 
کشور معادل ۱۱۰ هزار میلیارد تومان رسیده است.
عضــو خانــه ملت، ســامانه خدمت رســانی 
بیمه شــدگان را یکی از مهم ترین اقدامات سازمان 
تامین اجتماعی دانســت و ابراز داشت: این سامانه 
علاوه بر ارائه پرســرعت خدمات در ایجاد شفافیت 
و ارتقای ســطح کیفی خدمــات بیمه ای نیز مؤثر 

واقع می شود.
کاتب در ادامه اضافه کرد: با راه اندازی ســامانه 
خدمات بیمه شدگان دست دلالان اقتصادی در این 
حوزه کوتاه شده و این بستر مطلوبی را برای برچیده 
شدن فساد در سازمان تأمین اجتماعی و بخش های 

مختلف بهداشتی و درمانی ایجاد کرده است.

دولت1۳0هزارمیلیاردتومان
بهتأمیناجتماعی

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس بدهیدارد
شورای اســلامی با بیان اینکه افزایش قیمت 
خودرو به علت مســائل ارزی است، گفت: باید 

سهم ارزبری هر خودرو مشخص شود. 
حمیدرضــا فولادگر در گفت وگو با تســنیم در 
اصفهــان، با بیان اینکه افزایش قیمت خودرو به علت 
مسائل ارزی است، اظهار داشت: خودروهایی که قطعات 
آنها در ایران ساخته می شود و همچنین آنهایی که در 

داخل مونتاژ می شوند یک بخشی ارزبری دارند.
وی با  اشــاره به افزایش قیمت خودروها به دنبال 
نوســانات ارزی، افزود: وضعیت نقدینگی نیز موجب 
افزایش تقاضا شده است و عمده آن به خاطر بحث ارز 
و البته ارزی است که از بازار ثانویه تهیه می شود، البته 
ما گرانی را تایید نمی کنیم ولی دلیل این افزایش قیمت 

را اینگونه می توان عنوان کرد.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه این شــرایط باید ساماندهی شود، گفت: 
باید مشخص شود سهم ارزبری هر خودرو به چه میزان 
است و چقدر از آن را اکنون باید داد و سپس، آن را در 
محاسبات و قیمت تمام شده آن بیاورند، این موارد برای 

بهبود وضعیت بازار خودرو باید بررسی شود.
وی با بیان اینکه وقتی بازار رقابتی اســت عرضه 
و تقاضا تعیین کننده قیمت است، ادامه داد: وقتی ارز 
دولتی به خــودرو تعلق نمی گیرد و خودرو به قیمت 
ارز ثانویه تمام می شود طبیعی است که در قیمت آن 
تاثیر می گذارد. باید میزان ارزبری هر خودرو را مشخص 
کننــد، هنوز هم دولت انحصار دارد و می تواند بر این 

امر نظارت کند.
فولادگر درباره سؤال از رئیس جمهور، اظهار داشت: 
ان شاءالله ســؤال از رئیس جمهور باید در یک محیط 
همراه با آرامش و رعایت مســائل اخلاقی و عدالت و 
انصاف انجام شود و هم مجلس وظیفه نظارت خود و 
هم رئیس جمهور وظیفه پاسخگویی خود را انجام بدهند.  
وی عنوان کرد: در مجموع اگر جلســه به سمتی 
رود که رئیس جمهور به سؤالاتش پاسخ درست دهد و 
فضا اخلاقی باشد به نفع مردم است و اعتماد مردم را 

به نظام بیشتر می کند.

علتافزایشقیمتخودرو
مسائلارزیاست

جمعی از کارکنان بانک صادرات در نامه ای سرگشاده 
خطاب به رسانه ها نسبت به فشار به مدیرعامل این بانک 
برای انتصاب یک فرد مسئله دار اقتصادی به عنوان عضو 

ارشد این بانک، هشدار دادند.
در این نامه آمده اســت: بانــک صادرات ایران که یکی از 
بانک های باســابقه کشور می باشــد طی سال های اخیر بر اثر 
مشکلات متعدد دچار فراز و فرودهایی شده است که این مسائل 
در نهایت به تاریخ درخشان بانک صادرات آسیب جدی وارد کرد.

خوشبختانه در ماه های اخیر با مدیریت جدید بانک تا حدی 
از این آســیب ها و اشکالات کاسته شده است و امید می رود با 
همین مســیر، گذشته مثبت بانک دوباره احیاء شود البته در 

این میان مشاهده می شود برخی افراد ذی نفوذ مسئله دار سعی 
دارند فردی را که پرونده فساد اقتصادی وی در دستگاه قضایی 
همچنان مفتوح است به مدیریت ارشد بانک تحمیل نمایند و 
حتی شــنیده شده قرار است این فرد متهم به فساد اقتصادی 
در جایگاهی مانند عضو ارشــد هیئت مدیــره بانک صادرات 

مشغول به کار شود.
ما کارکنان دلسوز بانک هشدار می دهیم اگر فرد مزبور به 
این سمت گمارده شود تمامی تلاش های ارزنده مدیریت جدید 
بانک زیر سوال  رفته و دوباره همان مشکلات سال های گذشته 
احیاء می شود. امید است دلسوزان کشور و نظام بانکی مانع از 

نفوذ دست های ناپاک به سیستم بانکی شوند.

جمعی از کارکنان بانک هشدار دادند:

عدهایبهدنبالگماردنیکمتهماقتصادی
درهیئتمدیرهبانکصادراتهستند


